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Tehy ry

Lausunto

05.07.2024

Asia:  VN/15547/2024

Lausuntopyyntö luonnoksesta hallituksen esitykseksi eduskunnalle laeiksi 
terveydenhuoltolain 22 §:n ja sosiaalihuoltolain 50 §:n muuttamisesta

Lausunnonantajan lausunto

Kantanne ajokorttilausuntojen rajaamisesta pois julkisesta perusterveydenhuollosta

Esitys vähentäisi hyvinvointialueiden kustannuksia, mutta toisaalta myös hyvinvointialueiden 
vastaanottokäynneistä ja todistuspalkkioista perimiä asiakasmaksutuottoja. Jos todistukset ja 
lausunnot haettaisiin tulevaisuudessa pelkästään yksityiseltä palveluntuottajalta, kasvaisivat valtion 
maksamat Kela-korvaukset. Esitys vapauttaisi hyvinvointialueiden lääkäreiden ja sairaanhoitajien 
työaikaa potilastyöhön, jota pidämme esityksen hyvänä puolena.

Tehy ei pidä kuitenkaan kannatettava terveydenhuoltolain 22§:n muutosta, koska yksityisellä 
palveluntuottajalla todistusten ja lausuntojen hinta saattaa nousta eriarvoistavan korkeaksi. Tämä 
koskee pienituloisia ja erityisesti ikäihmisiä, joilta vaaditaan usein lausunnot laajennettuina 
lääkärilausuntoina, joiden kustannukset ovat korkeammat. Lausuntoluonnoksessa sanotaan, että 
ajokorttilausunnot saisi jatkossa lähtökohtaisesti yksityiseltä palveluntuottajalta. Millaisissa 
tilanteissa lausunnot voisi saada julkisesta terveydenhuollosta? Näemme, että jos todistusta tai 
lausuntoa varten tarvitaan lisäselvittelyjä, niin ne joudutaan todennäköisesti toteuttamaan kuitenkin 
julkisella sektorilla.

Antaako esitysluonnos riittävän ja oikean kuvan lakiehdotuksen vaikutuksista (jakso 4.2)? Onko 
lakiehdotuksella jotain sellaisia vaikutuksia, joita ei esitysluonnoksessa vielä ole otettu huomioon?

-

Kysymys suunnattu hyvinvointialueille: laadittavien ajokorttilausuntojen kokonaismäärä 
perusterveydenhuollossa alueellanne vuosittain? Kuinka suuri osa palvelun kustannuksista 
perusterveydenhuollossa pystytään kattamaan palvelusta perittävillä asiakasmaksuilla?

-
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Kysymys suunnattu hyvinvointialueille: laadittavien ajokorttilausuntojen kokonaismäärä 
erikoissairaanhoidossa alueellanne vuosittain? Kuinka suuri osa palvelun kustannuksista 
erikoissairaanhoidossa pystytään kattamaan palvelusta perittävillä asiakasmaksuilla?

-

Kysymys suunnattu yksityisille lääkäriasemille: Teillä laadittavien ajokorttilausuntojen kokonaismäärä 
vuosittain?

-

Hyvinvointialueille ja yksityisille lääkäriasemille suunnattu kysymys: Kuinka paljon yhden 
ajokorttilausunnon laatiminen vaatii lääkärin tehokasta työaikaa?

-

Hyvinvointialueille ja yksityisille lääkäriasemille suunnattu kysymys: Kuinka paljon yhden 
ajokorttilausunnon laatiminen vaatii sairaanhoitajan tehokasta työaikaa?

-

Muita huomioita esitysluonnoksesta?

-
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